
A véleményezési határidőn belül a Kerekasztal tagjaitól, illetve a partnerszervezetektől az alábbi 

tárgyszerű észrevételek és módosító javaslatok érkeztek: 

 

Módosító javaslat Kitől érkezett? EMMI álláspont 

Túl sok a célkitűzés, fontossági sorrendet / időtervet 
kell felállítani 

MAB, MRK, MKIK Egyetért 

Bölcsészet- és társadalomtudomány hiányzik MAB, FDSZ, MRK, 
Batthány-Kör, MKIK 

Egyetért 

Az érettségivel (bejutással) kapcsolatos álláspontot 
egyértelműen kell megfogalmazni 

MAB, MRK, HÖOK Egyetért 

Minőségbiztosításról írni valamit (ESG sztenderdek) MAB Egyetért 

Intézmények – fenntartó által elvárt – belső 
minőségbiztosításáról írni valamit 

MAB Egyetért 

A tudományegyetem, mint külön kategória, nem 
indokolt 

MAB, MKIK Nyitott kérdés 

Indokolni, hogy a képzések 15%-os csökkentéséből 
nem következik a hozzáférés csökkenése 

MAB Egyetért 

Középfokú oktatásról (bemenet minősége) írni 
valamit 

MGYOSZ, FDSZ, LMP Egyetért 

’KKV’ helyett „hazai és nemzetközi piacokon is 
versenyképes magyar vállalat” 

MGYOSZ, MKIK Egyetért 

Innovációs járulék, szakképzési hozzájárulás, 
adókedvezmények 

BME, FDSZ, MRK, MKIK Nyitott kérdés 

Magisztrátus és Konzisztórium elutasítása, helyette 
„Board of Trustees” 

(MGYOSZ), BME, LMP, 
MRK, Batthány-Kör, 
HÖOK 

Egyetért 

Oktatási és kutatási bevételeket nem kéne 
szétválasztani 

BME Nem ért egyet 

Életpálya-modell és új bértábla indokolt FDSZ, MISZ, MRK, NHIT Egyetért 

Oktatást segítő munkatársakról is írni kell FDSZ Egyetért 

A BSc és MSc/PhD eltérő intézményekben történő 
végzését (25. oldal) nem támogatják 

FDSZ Nem érinti a 
stratégiát 

Közösségi főiskolák jogállása, fenntartása, 
menedzsmentje nincs kellő módon kifejtve 

FDSZ, MISZ, MRK Egyetért 

A munkavállalók egzisztenciáját, munkakörülményeit 
meghatározó testületekben teljes jogú tagként 
kívánnak részt venni 

FDSZ Nyitott kérdés 

A rektori/kancellári bérplafon feloldása rossz ötlet FDSZ, Batthány-Kör Nem ért egyet 

Az összes dolgozó maradjon közalkalmazott FDSZ Nyitott kérdés 

Mit jelent az „ipari PhD” fogalma FDSZ Nem érinti a 
stratégiát 

Kreditalapú finanszírozás bevezetése MRK Egyetért 

A felsőoktatásra fordított állami kiadásokat növelni 
kellene 

FDSZ, LMP, MISZ, MRK Nyitott kérdés 

Nem csak a PhD, hanem az MSc népszerűsége is 
csökken, tenni kéne valamit 

MISZ Egyetért 

A szabadalom, mint kutatási indikátor bevezetése MISZ, MKIK Egyetért 



Gazdálkodási szabályok egyszerűsítése, vagyonnal 
történő gazdálkodás, beszerzési tilalom, 
közbeszerzési anomáliák 

MRK Egyetért 

Az oktatók kötelező óraterhelését csökkenteni kéne MRK Nem ért egyet 

Az MOOC formában végzett kurzusok „hivatalossá” 
tétele (beszámítása) 

NHIT Egyetért 

Minden felsőfokú képzésnek legyen része (3-6 kredit) 
az informatika 

IVSZ Nem ért egyet 

Az Oktatók Hallgatói Véleményezése legyen kötelező HÖOK Egyetért 

Ha úgyis lesz Konzisztórium, maradjon meg a 25%-os 
hallgatói részarány a Szenátusban 

HÖOK Egyetért 

Az EHÖK elnök tanácskozási jogú tagja legyen a 
Konzisztóriumnak 

HÖOK Nyitott kérdés 

A tehetséggondozásról bővebben kéne írni MRK, HÖOK Egyetért 

 


